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∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ  36/2011 

 

ΑΠΟΦΑΣΗ  600/2011  

Στην Καλαµάτα σήµερα, την 21η  ∆εκεµβρίου 2011, ηµέρα Τετάρτη και ώρα 8:00 µ.µ., στο 
Αµφιθέατρο «Αλέξανδρος Κουµουνδούρος», συνέρχεται στην 36η/2011 συνεδρίαση, το 
∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου Καλαµάτας, µετά την υπ’ αριθµ. πρωτ. 73731/16-12-2011 
πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύµφωνα µε το νόµο.  

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα µέλη του Σώµατος οι κ.κ. : 1) Γουρδέας Ανδρέας, 
Πρόεδρος του Σώµατος, 2) Αδαµόπουλος Ιωάννης, 3) Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος,           
4) Αναζίκος Ιωάννης, 5) Ανδρεάκος Κωνσταντίνος, 6) Βασιλόπουλος Αθανάσιος, 7) Γκλεγκλές 
Ιωάννης, 8) ∆ηµόπουλος ∆ηµήτριος, 9) ∆ιασάκος Νικόλαος, 10) ∆ικαιουλάκος Βασίλειος 
(αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 600 απόφαση), 11) Ηλιόπουλος Αθανάσιος, 12) Καµβυσίδης 
Ιωάννης, 13) Καραγιάννης Ανδρέας,  14) Καρβέλης Γεώργιος, 15) Κουδούνης Αργύριος, 16) 
Μανδηλάρης Ιωάννης, 17) Μαρινάκης Σαράντος, 18) Μιχαλόπουλος Κωνσταντίνος, 19) Μπάκας 
Ιωάννης, 20) Μπασακίδης Νικόλαος, 21) Μπεχράκης Σταµάτης, 22) Μπουζιάνης Παύλος, 23) 
Μπούρας Ιωάννης, 24) Μπούχαλης ∆ηµήτριος, 25) Μπρεδήµας Θεόδωρος, 26) Μωραγιάννης 
Κωνσταντίνος, 27) Μωρακέας Σπυρίδων, 28) Νιάρχος Αναστάσιος, 29) Νταγιόπουλος Γεώργιος 
(αποχώρηση στην υπ’ αριθµ. 593 απόφαση), 30) Ντίντα Παναγιώτα, 31) Πολίτης ∆ηµήτριος,      
32) Πουλόπουλος ∆ηµήτριος, 33) Ριζάς Χρήστος, 34)  Στασινάκης ∆ιονύσης (αποχώρηση στην 
υπ’ αριθµ. 575 απόφαση), 35) Στασινόπουλος Στυλιανός, 36) Φαββατάς ∆ηµήτριος, 37) 
Φωτέας Νικόλαος και 38) Χριστόπουλος Ιωάννης.  

∆εν παραβρίσκονται, αν και κλήθηκαν νόµιµα οι δηµοτικοί σύµβουλοι κ.κ.: 1) Βασιλόπουλος 
Παναγιώτης, 2) Μιχαλόπουλος Σωτήριος και 3) Οικονοµάκου Μαρία.  
 
Στη συνεδρίαση κλήθηκε νόµιµα η Πρόεδρος του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής Κοινότητας 
Καλαµάτας κα Λιακουνάκου Βενετία επειδή στην ηµερήσια διάταξη υπάρχουν θέµατα που 
αφορούν στην εν λόγω Κοινότητα, η οποία όµως δεν παραβρίσκεται.  

Στη συνεδρίαση κλήθηκαν και παραβρίσκονται:   
οι Πρόεδροι των Συµβουλίων των Τοπικών Κοινοτήτων: Ασπροχώµατος κ. Ζαγαρέλος Ηλίας, 
Αλαγονίας κ. Μπαλίκος Ιωάννης, Λεϊκων κ. Τσαούσης Αθανάσιος και Αρφαρών κ. Φέστας 
Κωνσταντίνος,  

οι Εκπρόσωποι των Τοπικών Κοινοτήτων: Αγρίλου κ. ∆ηµόπουλος Ευστάθιος, Βελανιδιάς κα 
Κοτταρίδη ∆ιαµαντούλα, Πηγών κ. Μαρκόπουλος Απόστολος, Σταµατινού κ. Μωραγγιάννης 
Ιωάννης  και Νέδουσας κ. Σούµπλης Κων/νος,   

επειδή στην ηµερήσια διάταξη υπάρχουν θέµατα που αφορούν στις εν λόγω Κοινότητες. 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόµιµη απαρτία, απουσία του ∆ηµάρχου Καλαµάτας  κ. Παναγιώτη  Ε. 
Νίκα, ο οποίος κλήθηκε νόµιµα αλλά δεν παραβρίσκεται στην έναρξη της συνεδρίασης και 
προσήλθε σ΄ αυτή κατά τη διάρκεια της συζήτησης του 1ου θέµατος µε την επιστροφή του 
από την Αθήνα, όπου είχε µεταβεί για προγραµµατισµένες συναντήσεις εργασίας στα 
Υπουργεία Εσωτερικών και Οικονοµικών, ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της  
συνεδρίασης. 
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…………..………………………………………………………………………………………………… 

Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 30ο θέµα της ηµερήσιας διάταξης 
µε τίτλο : 

Ανάπλαση πλατείας Αβραµόγιαννη από την εταιρεία «ΥΛΗ – ∆ιαχείριση & 
Προστασία Περιβάλλοντος» . 

 
Η Επιτροπή Ποιότητας Ζωής µε την υπ’ αριθ. 83/2011 απόφασή της εισηγείται στο ∆ηµοτικό 
Συµβούλιο την έγκριση της προσφοράς της εταιρείας «ΥΛΗ – ∆ιαχείριση & Προστασία 
Περιβάλλοντος» για την ανάπλαση της πλατείας Αβραµόγιαννη, µε εργασίες και παρεµβάσεις 
όπως αυτές περιγράφονται στην υπ΄ αριθµ. πρωτ. 71759/8-12-2011 εισήγηση της ∆ιεύθυνσης 
Γεωτεχνικών Υπηρεσιών του ∆ήµου, η οποία ήταν στο φάκελο για ενηµέρωση των µελών του 
Σώµατος και η οποία έχει ως εξής: 

 
ΘΕΜΑ : Ανά̟λαση ̟λατείας Αβραµόγιαννη α̟ό την εταιρεία ΥΛΗ – ∆ιαχείριση & Προστασία Περιβάλλοντος. 
 
ΣΧΕΤ: α./ Ε̟ιστολή µε α̟. ̟ρωτ. 66269/14-11-2011/ ΥΛΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ ΚΑΙ ∆ΙΑΧΕΙΡΙΣΗ 

ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ. 
               β./  Α̟όφαση ∆ηµοτικής Κοινότητας Καλαµάτας.  

 
Σύµφωνα µε τη σχετική ε̟ιστολή, η εταιρεία Procter & Gamble Hellas η ο̟οία συνεργάζεται µε τα Super Market 

ΑΒ Βασιλό̟ουλος, ̟ρογραµµατίζει µία δράση στην ο̟οία οι καταναλωτές αγοράζοντας ̟ροϊόντα της ̟ρώτης εταιρείας µέσω 
των καταστηµάτων της δεύτερης, θα συµβάλλουν στη συγκέντρωση ενός ̟οσού για την ανά̟λαση µιας ̟λατείας του ∆ήµου 
µας. Την υλο̟οίηση του έργου αυτού την έχουν αναθέσει στην εταιρεία ΥΛΗ – ∆ιαχείριση & Προστασία Περιβάλλοντος. 

Εξετάζοντας τις ανάγκες του ∆ήµου µας και ύστερα α̟ό συνεννόηση µε την ̟ιο ̟άνω εταιρεία ̟ροτείνουµε ως 
ιδανικότερο χώρο ανά̟λασης την ̟λατεία Αβραµόγιαννη (αύλειο χώρο του ναού Αγίου Ιωάννη) και ̟αρακείµενο τον 
̟αιδότο̟ο. Το συνολικό ̟οσό ̟ου θα διατεθεί θα φθάσει το ̟οσό των ̟έντε χιλιάδων ευρώ (5.000,00 €) ̟λέον του 
Φ.Π.Α. 

Η ανά̟λαση θα ̟εριλαµβάνει:  
1. Καθαρισµοί, συντήρηση υφιστάµενου ̟ρασίνου (κλαδέµατα, κουρέµατα, καθαρισµοί αυτοφυούς βλάστησης, 

λι̟άνσεις, βελτιώσεις µε κη̟οχώµατα). 
2. Προµήθεια και φύτευση τριών (3) µεγάλων δένδρων µαζί µε τους ̟ασσάλους υ̟οστύλωσης. 
3. Προµήθεια και φύτευση δέκα (10) δένδρων µαζί µε τους ̟ασσάλους υ̟οστύλωσης. 
4. Προµήθεια και φύτευση είκοσι (20) αναρριχώµενων. 
5. Συντήρηση και ε̟ισκευή κρήνης στον ̟αιδότο̟ο (νέα βρύση και α̟ορροή νερού). 
6. Προµήθεια και το̟οθέτηση κάδων α̟ορριµµάτων (δα̟έδου και ε̟ιστύλιους). 
7. Προµήθεια και το̟οθέτηση ξύλινων καθιστικών. 
8. Προµήθεια χρωµάτων και βάψιµο φωτιστικών ιστών, ̟εριφράξεων και κρεµάλας Ιούδα. 
9. Προµήθεια και το̟οθέτηση αυτόµατου αρδευτικού δικτύου (̟ρογραµµατιστές, ηλεκτροβάννες, σωλήνες άρδευσης,, 

εκτοξευτές, σταλλάκτες, φρεάτια). 
10. Κατασκευή κρασ̟έδων και συµ̟ληρωµατικών ̟λακοστρώσεων µε κυβολίθους. 
 
Το κόστος για τα ̟αρα̟άνω αναλύεται ως εξής: 

Α/Α ΠΕΡΙΓΡΑΦΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΜΟΝΑ∆Α 
ΜΕΤΡ. 

ΤΙΜΗ 
ΜΟΝ. 

ΠΟΣ/ΤΑ ∆ΑΠΑΝΗ 
€ 

1. Καθαρισµοί, συντήρηση υφιστάµενου 
̟ρασίνου (κλαδέµατα, κουρέµατα, καθαρισµοί 
αυτοφυούς βλάστησης, λι̟άνσεις, βελτιώσεις 
µε κη̟οχώµατα). 

Τεµ. 
Κατ΄α̟οκο̟ή 

400,00 1 400,00 

2. Προµήθεια και φύτευση τριών (3) µεγάλων 
δένδρων µαζί µε τους ̟ασσάλους 
υ̟οστύλωσης. 

Τεµ. 100,00 3 300,00 

3. Προµήθεια και φύτευση δέκα (10) δένδρων 
µαζί µε τους ̟ασσάλους υ̟οστύλωσης 

Τεµ. 50,00 10 500,00 
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4. Προµήθεια και φύτευση είκοσι (20) 
αναρριχώµενων 

Τεµ. 10,00 20 200,00 

5. Συντήρηση και ε̟ισκευή κρήνης στον 
̟αιδότο̟ο (νέα βρύση και α̟ορροή νερού). 

Τεµ. 
Κατ΄α̟οκο̟ή 

100,00 1 100,00 

6. Προµήθεια και το̟οθέτηση κάδων 
α̟ορριµµάτων (δα̟έδου και ε̟ιστύλιους). 

Τεµ. 100,00 5 500,00 

7. Προµήθεια και το̟οθέτηση ξύλινων 
καθιστικών. 

Τεµ. 180,00 4 720,00 

8. Προµήθεια χρωµάτων και βάψιµο 
φωτιστικών ιστών, ̟εριφράξεων και 
κρεµάλας Ιούδα. 

Τεµ. 
Κατ΄α̟οκο̟ή 

250,00 1 250,00 

9. Προµήθεια και το̟οθέτηση αυτόµατου 
αρδευτικού δικτύου (̟ρογραµµατιστές, 
ηλεκτροβάννες, σωλήνες άρδευσης,, 
εκτοξευτές, σταλλάκτες, φρεάτια) 

Τεµ. 
Κατ΄α̟οκο̟ή 

700,00 1 700,00 

10. Κατασκευή κρασ̟έδων και 
συµ̟ληρωµατικών ̟λακοστρώσεων µε 
κυβολίθους. 

Τεµ. 
Κατ΄α̟οκο̟ή 

300,00 1 300,00 

  ΣΥΝΟΛΟ 1 4.070,00 
  Εργολαβικό όφελος 18% 732,60 
  Α̟ρόβλε̟τα 5% 203,50 
  ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ 5.006,10 

  
Εισηγούµαστε 

 
Την έγκριση της ̟ροσφοράς α̟ό την εταιρεία ΥΛΗ – ∆ιαχείριση & Προστασία Περιβάλλοντος για την ανά̟λαση 

της ̟λατείας Αβραµόγιαννη σύµφωνα µε τα ̟αρα̟άνω. 
 
                                  

 
 
 

 
 

Ο ∆ΙΕΥΘΥΝΤΗΣ  
ΓΕΩΤΕΧΝΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 

 
ΛΙΟΝΤΗΡΗΣ ΓΙΑΝΝΗΣ 

ΓΕΩΠΟΝΟΣ M.Sc. 
 

 
Εισηγούµενος το θέµα ο αρµόδιος για γεωτεχνικά θέµατα δηµοτικός σύµβουλος κ. 
Αδαµόπουλος, αναφέρει τα εξής: 

 
Κε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι στην Υπηρεσία Γεωτεχνικών Υπηρεσιών 
ήρθε µια επιστολή κάποια στιγµή από την εταιρεία Procter & Gamble µέσω 

της εταιρείας ΥΛΗ και µας ζητούσε στα πλαίσια της κοινωνικής ευθύνης της εταιρείας Procter & 
Gamble να προβεί σε µία ανάπλαση µιας αποµακρυσµένης από το κέντρο πλατείας της 
Καλαµάτας.  
Η Υπηρεσία Γεωτεχνικών Υπηρεσιών αφού είδε τις ανάγκες της πόλης, πρότεινε την πλατεία 
του Αβραµόγιαννη. Η εταιρεία ήταν διατεθειµένη να κάνει το έργο µε 5.000 ευρώ πλέον του 
Φ.Π.Α. Βγήκε λοιπόν µια ¨µίνι¨ µελέτη από τη Γεωτεχνική Υπηρεσία που περιελάµβανε τα 
εξής: 

1. Καθαρισµοί, συντήρηση υφιστάµενου πρασίνου  
2. Προµήθεια και φύτευση τριών (3) µεγάλων δένδρων µαζί µε τους πασσάλους 

υποστύλωσης 
3. Προµήθεια και φύτευση δέκα (10) δένδρων µαζί µε τους πασσάλους υποστύλωσης 
4. Προµήθεια και φύτευση είκοσι (20) αναρριχώµενων 
5. Συντήρηση και επισκευή κρήνης στον παιδότοπο 

Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: 
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6. Προµήθεια και τοποθέτηση κάδων απορριµµάτων (δαπέδου και επιστύλιους) 
7. Προµήθεια και τοποθέτηση ξύλινων καθιστικών 
8. Προµήθεια χρωµάτων και βάψιµο φωτιστικών ιστών  
9. Προµήθεια και τοποθέτηση αυτόµατου αρδευτικού δικτύου και 
10. Κατασκευή κρασπέδων και συµπληρωµατικών πλακοστρώσεων µε κυβολίθους. 

 
Το θέµα πήγε στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής από την οποία και πέρασε, αλλά δυστυχώς 
επειδή είχαµε κάποιες αντιδράσεις από την µειοψηφία, το θέµα πήρε διάσταση που εγώ 
προσωπικά δεν την καταλαβαίνω, και η εταιρεία ΥΛΗ η οποία εκπροσωπεί την Procter & 
Gamble, µας έστειλε την παρακάτω επιστολή: 
 
¨Αγαπητέ κε ∆ήµαρχε. Η εταιρεία ΥΛΗ ζήτησε µε το έγγραφό της 10/1/2011 να αναλάβει την 
υλοποίηση ενός έργου µιας πλατείας του ∆ήµου σας…¨ 
Για να µην µακρηγορώ  
¨…Μετά από τις εξελίξεις στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, θέλουµε να µην προβούµε στο έργο 
και ταυτόχρονα θέλουµε να σας ενηµερώσουµε ότι η εταιρεία µας έχει υλοποιήσει µέχρι 
σήµερα τρία παρόµοια έργα στους ∆ήµους Πάτρας, Νίκαιας, Αγίου Ιωάννη Ρέντη και 
Αλεξανδρούπολης και αυτή τη στιγµή υλοποιεί ένα παρόµοιο έργο στον ∆ήµο Παύλου Μελά 
Θεσσαλονίκης¨.  
 
Εγώ αυτά έχω να πω για το συγκεκριµένο θέµα. 
 
 
Ακολουθεί διαλογική συζήτηση ως εξής: 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ερωτήσεις. 

 
Μας διαβάσατε µία επιστολή.  
Θα τα ακούσετε τώρα και εσείς, γύρω απ’ όλα αυτά τα θέµατα και την τακτική 

των χορηγιών που ακολουθείτε. Που είναι η επιστολή αυτή την οποία δεν την έχετε στον 
φάκελο µέσα, ούτε καν την αναφέρετε;  
Καταρχήν θα έπρεπε να το αποσύρετε το θέµα µετά την προσβλητική δήλωση αυτής της 
εταιρείας εις βάρος του ∆ηµοτικού Συµβουλίου. Θα έπρεπε να το αποσύρετε και το φέρνετε 
εδώ πέρα και δεν έχετε ούτε την εταιρεία. Τι είµαστε, κάφροι, µε 5.000 ευρώ τα οποία έφερε ο 
κύριος αυτός µε κάθε πολυεθνική εταιρεία ή οι κουραµπιέδες και τα µελοµακάρονα που 
εξαγοράζετε τους δήµους µ’ αυτά τα πράγµατα; Είναι απαράδεκτα, δεν θα έπρεπε ούτε καν να 
το συζητήσετε. Να συζητάτε για ποσά µεγάλα όχι για 5.000, να γίνουµε εδώ πέρα ουραγοί και 
να στέλνουµε τον κόσµο στα super market αυτών των ανθρώπων.  
Παρακαλώ είναι απαράδεκτα τα όσα είπατε και να µην φέρνετε ποτέ τέτοιες εισηγήσεις οι 
οποίες προσβάλουν και το ∆ηµοτικό Συµβούλιο και τον λαό της Καλαµάτας. 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Κε ∆ήµαρχε θέλετε να συµπληρώσετε στην τοποθέτηση του κ. Αδαµόπουλου; 

 
Εγώ νοµίζω ότι µερικοί συνάδελφοι βρίσκονται ιδεολογικά στη δεκαετία όχι του 
’80 αλλά του ’40.  

 
Ένα λεπτό να σας δώσω την απάντηση.  
Το ’39 έκανε ο Νοµάρχης έναν έρανο υπέρ του στόλου. Ένας φαρµακοποιός 

εδώ έστειλε πέντε δραχµές. Του το επέστρεψε και του είπε ¨αν είναι η πατρίδα να σωθεί µε το 
τάλιρό σου, καλλίτερα να χαθεί¨.  
Λοιπόν µε τα πέντε ψωροχιλιάρικα ευρώ δεν µπορείτε εδώ πέρα να µιλάτε… 
 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Κε Μπρεδήµα ένα λεπτό. Κε ∆ήµαρχε. 
 
Εγώ θεωρώ ότι ένα τέτοιο θέµα κακώς έρχεται και στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο.  
Λοιπόν ακούστε ποιο θέµα µπαίνει. Ο ∆ήµος κάνει αποδεκτές τις όποιες χορηγίες, 

όπως τις έκανε ο αριστερός ∆ήµαρχος στην Πάτρα, ο αριστερός ∆ήµαρχος στου Ρέντη, ο 
αριστερός ∆ήµαρχος στον Βόλο; Τις κάνει αποδεκτές τις χορηγίες από ένα ευρώ ή όσο είναι;  
Ακούστε µε. Ήρθε το θέµα για την αναβάθµιση της πλατείας απέναντι από το πολυκλαδικό 
όπου ο Α.Β. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ πήρε τους εργαζόµενους µία µέρα, πρόσφερε και τα υλικά – γιατί 
τα 5.000 είναι υλικά, υπάρχει και η συνδροµή των εργαζοµένων – για την αναβάθµιση µιας 
περιοχής. Αυτό το αποδεχόµαστε ή λέµε επειδή είναι ιδιώτες, επιχειρηµατίες, super market, 
µπακάληδες, δεν ξέρω εγώ τι είναι, µακριά από µας; ∆ιακατεχόµαστε από τέτοια ιδεολογική 
αγκύλωση;  
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Ποιος τα λέει αυτά τα πράγµατα; 

 
Μπορεί να έχοµε αυτή την άποψη αλλά ας µην θεωρούµε ότι αυτή την άποψη 
πρέπει να την έχουν όλοι. Αυτός που έχει την ιδεολογική άποψη ότι πρέπει να 

είµαστε εδώ πέρα ένα κράτος κεντρικά κατευθυνόµενο κλπ, να το λέει, δικαίωµά του είναι.  

Λοιπόν µπαίνει µείζον ζήτηµα διότι έχοµε κάποιες δράσεις οι οποίες στηρίζονται από ιδιώτες, 
από επιχειρήσεις, από µπακάλικα, από super market, από φαρµακεία, από την ιδιωτική 
πρωτοβουλία. Την θέλοµε ή δεν την θέλοµε; Αυτό είναι το θέµα µας, δεν είναι ούτε τα πέντε 
χιλιάρικα, ούτε τα δέκα. Θέλοµε την ιδιωτική πρωτοβουλία συµµέτοχο σ’ αυτήν την 
προσπάθεια, στην υποστήριξη των υποδοµών του ∆ήµου και των δοµών του σε µία δύσκολη 
οικονοµικά περίοδο; Θέλοµε την βοήθειά τους ή όχι εµείς αγκυλωµένοι στην δεκαετία του ’30 
και του ’40, λέµε ¨µακριά¨, τους αποκηρύσσοµε, είµαστε απέναντι στην ιδιωτική πρωτοβουλία 
και τη δράση τους;  

Αυτό είναι το θέµα µας αγαπητοί συνάδελφοι και αυτή η παράταξη λέει ότι η ιδιωτική 
πρωτοβουλία είναι ευπρόσδεκτη πάντοτε µε την καθοδήγηση του ∆ήµου. Ο ∆ιευθυντής των 
Γεωτεχνικών Υπηρεσιών έκανε µία έρευνα για τις πλατείες, ο άνθρωπος έκανε µία 
συγκεκριµένη πρόταση για το τι πρέπει να γίνει, θα πηγαίνανε όπως πήγανε στου ¨Τσώλη¨ 
εκεί την πλατεία και το ψήφισε το ∆ηµοτικό Συµβούλιο τότε, όπως πήγανε στον ∆ηµαρά στην 
Πάτρα, δικός σας είναι ο ∆ηµαράς και το ψήφισε, στον ∆ήµαρχο του Ρέντη, δικός σας είναι κι 
αυτός και το ψήφισε και έγινε η συγκεκριµένη ενέργεια.  

Εµείς το θέµα το θεωρούµε µείζον διότι πρέπει να απαντήσοµε στο ερώτηµα: Τη θέλοµε την 
ιδιωτική πρωτοβουλία, την καλούµε, καλώς βάνουν τα καλάθια οι άνθρωποι του ∆ηµοτικού 
Παντοπωλείου και µαζεύουνε πράγµατα έξω από τον ΑΒ ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ή κακώς; 
 
ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: (∆εν ακούγεται) 

 
Όχι. Αυτό είναι το ζήτηµα. 

Να πω τώρα και το άλλο. Η αντίδρασή τους είναι υπερβολική και απαράδεκτη. 
Γιατί; Γιατί στην οικονοµική δυσπραγία οι δήµοι προστρέχουν, άλλοι δήµοι προστρέχουν και 
λένε ¨αφού δεν σας θέλουν αυτοί, εδώ είµαστε, σας θέλουµε εµείς, ελάτε σε µας¨. Όµως 
αγαπητοί συνάδελφοι επειδή νοµίζω ότι πολλοί είµαστε από την ίδια πλευρά στο συγκεκριµένο 
θέµα, να µη το µεγιστοποιούµε. Όποιος ιδιώτης θέλει να βοηθήσει υπό την καθοδήγηση και 
τον έλεγχο του ∆ήµου είναι ευπρόσδεκτος, είτε είναι αυτός που πάει στο βαγόνι στο πάρκο και 
θα το βάφει και θα το συντηρεί, είτε αυτός που παίρνει τον αθλητικό χώρο – χορηγός είναι κι 
αυτός µε την ευρεία έννοια – και λέει ¨εγώ θα τον διευθύνω, θα κάνω τις υποδοµές¨ κλπ, κλπ, 
είτε αυτός που παίρνει ένα κτήριο και θα το κάνει µουσείο – ιδιώτες είναι όλοι αυτοί –.  

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ:  
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Υπό την καθοδήγηση του ∆ήµου και µε ενέργειες σύµφωνα µε τον νόµο, ο ιδιώτης, ο 
επιχειρηµατίας είναι ευπρόσδεκτος στον ∆ήµο Καλαµάτας για να βοηθήσει σ’ αυτή τη δύσκολη 
περίοδο αλλά και σε κάθε περίοδο, στη συντήρηση των υποδοµών. Υπό τον έλεγχο του 
∆ήµου. Ούτε διαφηµίσεις, ούτε διαφηµιστικές πινακίδες και τίποτε απ’ όλα αυτά. 

Αλλά σας λέγω στενοχωρήθηκα, που από τον λόγο ενός συναδέλφου, που µπορεί να έχει το 
όποιο ιδεολογικό περιεχόµενο, βγαίνει η εταιρεία και στέλνει αυτό το κείµενο το οποίο και εγώ 
συµφωνώ ότι είναι απαράδεκτο. Αλλά να µη περάσει το µήνυµα από δω ότι ο ∆ήµος 
Καλαµάτας δεν θέλει τον ιδιώτη. Να συνεργαστεί και να βοηθήσει ο ιδιώτης. Γι’ αυτό το θέµα 
ήρθε στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο αγαπητοί συνάδελφοι. Να έρχονται ή να µην έρχονται; Να 
έρχονται υπό τον έλεγχο, την καθοδήγησή µας, την κατεύθυνση την οποία θα δίνουν οι 
υπηρεσίες µας. Αυτό είναι το θέµα µας. 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Κε Μπεχράκη έχετε τον λόγο για ερώτηση. 

 
Το θέµα που έβαλε, και ρωτάω τον εισηγητή τον κύριο συνάδελφο, είναι: Τι 
σχέση έχει αυτό µε το συγκεκριµένο που λέει ο κ. ∆ήµαρχος, την δεκαετία του 

’40; Μάλλον χτίσατε έναν φανταστικό κόσµο για να το αντιµετωπίσετε πιο εύκολα. Άλλη είναι 
η πραγµατικότητα και σας την διαβάζω και σ’ αυτό δεν απαντάτε, σκόπιµα δεν απαντάτε. Λέει 
λοιπόν: Σύµφωνα µε τη σχετική επιστολή η εταιρεία τάδε, η οποία συνεργάζεται µε τα super 
market Α.Β. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ, προγραµµατίζει µια δράση στην οποία οι καταναλωτές 
αγοράζοντας προϊόντα της πρώτης εταιρείας µέσω των καταστηµάτων της δεύτερης, θα 
συµβάλουν στη συγκέντρωση ενός ποσού για την ανάπλαση µιας πλατείας του ∆ήµου. ∆ηλαδή 
πρέπει να πηγαίνουµε να αγοράζουµε τα προϊόντα. Εάν ήταν χορηγοί θα έδιναν το 
πεντοχίλιαρο και θα τελείωνε. Αυτό λέτε στην εισήγησή σας. Και εµείς σας σώσαµε γιατί αυτό 
το πράγµα σηµαίνει ότι, ας πούµε να δώσει ο κ. ∆ικαιουλάκος πολύ εύκολα – να κάνουµε και 
λίγο να χαλαρώσουµε – δέκα χιλιάδες να γίνει µια ανάπλαση αρκεί να στέλνετε µαθητές να 
πίνουν έναν καφέ στο φροντιστήριό του. Στέλνετε κόσµο στο super market να αγοράζει 
προϊόντα και µέσα από την αγορά των προϊόντων να συµβάλουν στη συγκέντρωση του ποσού. 
Ακριβώς αυτό λέτε στην εισήγησή σας, και εσείς λέτε ότι εµείς είµαστε στη δεκαετία του ’40; 
Μάλλον εσείς είσαστε απρόσεκτοι, εσείς δεν προετοιµάζετε και δεν κάνετε καλά τις δουλειές 
σας, εσείς δεν συζητάτε ούτε στην Εκτελεστική  Επιτροπή ουσιαστικά, ούτε στην προετοιµασία 
της Επιτροπής Ποιότητας ουσιαστικά, σας περνάνε αυτά τα θέµατα και αντί για να πείτε ¨ναι, 
κάναµε λάθος¨, ερχόσαστε σήµερα και λέτε ότι εµείς είµαστε στο ’30. Εσείς είσαστε 30 χρόνια 
ακόµα πίσω. 

 
Κε Μπεχράκη ακούστε, επειδή έχω δει πολλά στη ζωή µου. Όσον αφορά την 
Εκτελεστική Επιτροπή, η Εκτελεστική Επιτροπή όπου επιβάλει ο νόµος 

συνέρχεται. Ξέρετε ποιοι την αποτελούν; Οι αντιδήµαρχοι τους οποίους έχει ορίσει ο 
∆ήµαρχος. Αυτά είναι τα ¨κολοκύθια¨ του ¨Καλλικράτη¨. Εντάξει; 
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: (∆εν ακούγεται) 

 
∆εν θέλουµε κανονισµό, είναι οι αντιδήµαρχοι τους οποίους ορίζω εγώ. Τι 
κανονισµό µου λέτε; Είναι σοβαρά πράγµατα; Ακούστε. Αυτά δεν είναι σοβαρά 

πράγµατα. Οι αντιδήµαρχοι που ορίζει ο ∆ήµαρχος αποτελούν όργανο του ¨Καλλικράτη¨. Έτσι 
γίνανε ένα σωρό ¨κολοκύθια¨, γι’ αυτό δεν µπορεί να προχωρήσει.  

Το άλλο που θέλω να σας πω είναι το εξής: Μη ρωτάτε εµένα, πάρτε τον φίλο µας που είναι 
και δικός µου, τον ∆ηµαρά στην Πάτρα να σας πει τι έχει. Ρωτήστε τον. Μη λέτε αυτά τα οποία 
λέτε, να πάνε οι δηµότες να αγοράσουνε ξέρω εγώ ROL ή ARIEL, δεν ξέρω τι πουλάνε αυτοί, 
και από τα λεφτά που θα µαζέψουνε θα πάνε να φτιάξουνε την πλατεία. ∆εν είναι τέτοια 
πράγµατα αυτά.  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 
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Αύριο το πρωί πάρτε ένα τηλέφωνο τον ∆ηµαρά, πάρτε ένα τηλέφωνο τον Ιακειµίδη, η ίδια 
επιστολή πήγε και σ’ αυτούς. Εγώ όµως είπα δύο κουβέντες παραπάνω, διότι δεν είναι δυνατόν 
να µας περνάει καν από το µυαλό κάποιος που θέλει να προσφέρει κάτι, όχι µόνο να µην τον 
υποδεχόµαστε, να µην λέµε και δύο κουβέντες καλές. Τι θα γίνει; Ότι έγινε στην πλατεία 
απέναντι από το πολυκλαδικό.  

Σας είπα, η επιστολή τους ήταν απαράδεκτη, έτσι είναι, αλλά στο γενικότερο θέµα σας 
παρακαλώ πάρα πολύ, στη δύσκολη περίοδο να γίνεται υποδοχή προσφορών και χορηγιών. 
Αυτό είναι το θέµα µας. 

 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Τοποθετήσεις. Κε Μπρεδήµα. 

 
Απόψε είναι ένα θέµα που ήρθε έτσι πάρα πολύ γρήγορα για να περάσει, είναι 
νοµίζω πολύ σοβαρό, άπτεται της αξιοπρέπειας και του φιλότιµου της πόλεως 

και των πολιτών της. Μπορεί να είναι το συγκεκριµένο ένα µικρό ποσό γι’ αυτή την εταιρεία 
των 5.000 ευρώ, όµως οι προϋποθέσεις τις οποίες έθεσε η εταιρεία και η εξέλιξη του όλου 
θέµατος επιµαρτυρεί ότι η εταιρεία αυτή ήθελε θα επιχειρήσει µία πράξη απαράδεκτη, την 
οποία συνοµολογήσατε κε ∆ήµαρχε, εις βάρος της πόλεως.  

Και έρχοµαι λοιπόν να απαντήσω σε σας. ∆εν διακατεχόµεθα ούτε από αγκυλώσεις ούτε από 
οποιεσδήποτε παρεµφερείς καταστάσεις τις οποίες θέλατε εσείς να περιγράψετε. Μην 
γενικεύετε τα θέµατα. Το κάθε θέµα κρίνεται στον καιρό του και κάθε ένα κρίνεται ως προς το 
νόµισµα και την αντιµετώπιση την οποία έχει. Συνεπώς εµείς δεν είπαµε ποτέ ότι είµαστε κατά 
των χορηγών ή κατά των οποιωνδήποτε χορηγιών, διότι και οι ίδιοι έχοµε προβεί σε ανάλογες 
χειρονοµίες. Αλλά όµως θα πρέπει αυτού του είδους οι δωρεές ή οι ευεργεσίες, τι να πούµε σε 
έναν ο οποίος άφησε το οικόπεδό του ή σ’ αυτούς που είναι τα ακίνητα εκατοµµυρίων ευρώ 
στον Πειραιά του Αναστασόπουλου, στην Κηφισιά τα άλλα, τεράστια; Τους ευχαριστούµε, 
τους ευγνωµονούµε και είναι παράληψή µας διότι δεν έχει γίνει ένα βιβλίο που να αναφέρονται 
τα κληροδοτήµατα του ∆ήµου και οι ευεργεσίες των ανθρώπων προς την πόλη. Αυτή είναι η 
µία πλευρά.  

Από την άλλη πλευρά έχοµε τους πανέξυπνους αυτούς επιχειρηµατίες, δεν µπορώ, είναι 
ορισµένοι όροι οι οποίοι αναφέρονται και διεθνώς, θα τους πω όµως ελληνικά, τους 
σαλτιµπάγκους, οι οποίοι οι σαλτιµπάγκοι αυτοί µυρίστηκαν εδώ πέρα ότι υπάρχει κάποια 
κατάσταση, να φτιάξουν λοιπόν µια ανάπλαση σε µια πλατεία. Και δεχτήκατε εσείς σοβαρά για 
5.000 ευρώ να δώσετε σ’ αυτήν την εταιρεία να βάλει µετέπειτα τις ταµπέλες της. Είµαστε 
κατά αυτών, να τις χαρακτηρίσω κατάπτυστων προσφορών, όπως ακριβώς εξελήφθη από την 
απάντησή τους. Εµείς είµαστε εκείνοι οι οποίοι θέλουµε τις χορηγίες αλλά αυτές να 
προέρχονται και να αφορούν την πόλη, να είναι σοβαρές χορηγίες, να µην είναι χορηγίες 
αυτού του είδους, ούτε οι άλλες τις οποίες πολλές φορές δέχεστε και σας έχω πει µε πέντε 
µελοµακάρονα και µε δέκα κουραµπιέδες, να µην ¨εξαγοραζόσαστε¨ ως ∆ήµος, πιστεύοντας 
ότι κάνετε κάτι καλό, διότι εκείνοι οι οποίοι δίνουν τους πέντε κουραµπιέδες και τα δέκα 
µελοµακάρονα, ενδεχοµένως να µην είναι εντάξει στις υποχρεώσεις και κάτι που θα θέλουν να 
γίνεται. Η αξιοπρέπεια την οποία πρέπει να τηρήσουµε σ’ αυτά τα θέµατα, νοµίζω ότι 
συµφωνεί ολόκληρο το θέµα.  

Συνεπώς ολοκληρώνω και λέω ότι εµείς είµαστε υπέρ των χορηγιών, των δωρεών, το έχοµε 
αποδείξει, αλλά όµως κάθε περίπτωση πρέπει να εξετάζεται χωριστά. Σ’ αυτή λοιπόν την 
περίπτωση, επαναλαµβάνω αυτό που είχε πει ο τότε Νοµάρχης προς τον φαρµακοποιό εκείνο 
που τούστειλε ένα τάλιρο, για να προσφέρει για τον στόλο, ότι ¨εάν είναι η πατρίδα να 
καταστραφεί από το τάλιρό σου, να καταστραφεί¨. Αν είναι λοιπόν να σωθούµε από τις πέντε 
χιλιάδες του κυρίου αυτού, αιρέτω, ας πάει από κει που ήρθε. 

 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Κε ∆ιασάκο έχετε τον λόγο. 
 
Ότι µαζεύουν µε το φτυάρι οι επιχειρηµατίες, το δίνουν µε το κουταλάκι για να 
έχουν την έξωθεν καλή µαρτυρία και να λέµε ¨τι καλοί που είναι¨. Αφού πίνουν 

το αίµα του εργαζόµενου, µετά το παίζουν και καλοί σαµαρείτες.  

Και τώρα σας παρακαλώ κε ∆ήµαρχε για δέστε τα χάλια σας και µη τα βάζετε µε µας που 
θέλουµε ένα άλλο σύστηµα µε έναν άλλο κεντρικό σχεδιασµό. Ποιος ευθύνεται δηλαδή που 
περνάµε όλα αυτά, που περνάει ο λαός µας τόσο δύσκολα σήµερα; Ευθύνεται αυτός ο 
επιχειρηµατίας, το σινάφι τους, το σινάφι των επιχειρηµατιών και αυτός ο δρόµος ανάπτυξης 
που µας έφερε την κρίση και περνάει δύσκολα ο λαός µας. Γιατί, φταίει κάτι άλλο; Η 
κακοδιαχείριση; Γιατί στην Ιταλία, στην Πορτογαλία, στην Ισπανία, στην Ιρλανδία, στις 
Ηνωµένες Πολιτείες, στη Γαλλία; Κακοδιαχείριση και εκεί; ∆εν έχετε καταλάβει µου φαίνεται 
ότι δεν έχει βρωµίσει το κεφάλι, βρωµάει και η ουρά τώρα. Αργά ή γρήγορα τελειώνει αυτό το 
σύστηµα που υπερασπίζεστε και εσείς συνεχίζετε και το υπερασπίζεστε. Και δεν πιστεύω να 
εννοείτε στους ¨αριστερούς¨ που είπατε πριν και εµάς. ∆εν ξέρω, κοιτάξτε στις άλλες 
παρατάξεις. Και αφού λέτε τα ίδια και τσακωνόσαστε λέγοντας τα ίδια πράγµατα, να σας 
προτείνω εγώ κάτι. Κάντε κανά αντιδήµαρχο από τις άλλες παρατάξεις για να µην τάχετε αυτά. 
Γιατί εκεί µου φαίνεται είναι το πρόβληµα. Άντε να πείσετε τώρα τον άνεργο, τον φτωχό, 
αυτόν που έχει τον πέλεκυ της εργασιακής εφεδρείας, αυτόν που ψάχνει στα σκουπίδια, ¨τι να 
κάνουµε αυτό το σύστηµα είναι καλό¨ και το υπερασπίζεστε.  

Έχει χρεοκοπήσει, ήρθε η ώρα να την αλλάξει, τι δεν έχει έρθει η ώρα ακόµα; ∆εν έχει 
συνειδητοποιήσει τούτος ο λαός ότι έχει τη δύναµη και µπορεί µε τον αγώνα του να τα 
αλλάξει, να πέσει σε µία σχεδιασµένη οικονοµία µε έναν κεντρικό σχεδιασµό µε λαϊκό έλεγχο 
που να δουλεύει όχι µε σκοπό το κέρδος του επιχειρηµατία που θα µας δώσει πέντε χιλιάρικα 
αλλά µε σκοπό πως θα ικανοποιήσει τις ανάγκες τούτου του λαού. Ευχαριστώ. 

 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Ο κ. Μωρακέας. 

 
Νοµίζω ότι οι υψηλοί τόνοι και οι γενικεύσεις και οι ιδεολογικού τύπου 
περιχαρακώσεις δεν βοηθάνε αυτή τη συζήτηση. Νοµίζω ότι µπορεί κάποιος να 

είναι αντίθετος µε τον θεσµό της χορηγίας για ιδεολογικούς λόγους, µπορεί κάποιος να τον 
αποδέχεται ως κάτι που υπάρχει στις µέρες µας και µέσα από έναν ρεαλισµό να λέει ότι ¨ναι 
στις χορηγίες¨.  

Αλλά το θέµα είναι, τι είναι χορηγία τελικά. Χορηγία είναι δίνω ένα ποσό σε κάποιον χωρίς 
όρους δεσµευτικούς και χωρίς υποκρυπτόµενη διαφηµιστική διάθεση για να µνηµονευτεί 
κάπου και να ενισχύσω κάτι που ο ίδιος αποφασίζει. Υπάρχει ένα αξιακό ας πούµε πλαίσιο τι 
είναι χορηγία, τι δεν είναι, που σταµατάει η χορηγία, που αρχίζει η διαφήµιση. Βλέπετε ξέρω 
εγώ κάτι κιτς αφίσες που κυκλοφορούνε µερικές φορές και στην πόλη αλλά περισσότερο στην 
ύπαιθρο που γίνεται ένα πανηγύρι ας πούµε και χορηγός είναι το χασάπικο τάδε και η µισή 
αφίσα είναι η διαφήµιση του χασάπικου και η άλλη µισή είναι διαφήµιση του γεγονότος. Ε, δεν 
είναι χορηγία αυτό το πράγµα εν πάση περιπτώσει. Άρα το θέµα δεν είναι ¨είσαι υπέρ ή κατά 
των χορηγιών¨.  

Ανεξάρτητα από πως την κρίνεις και τι κρύβεται και πως, υπάρχει ένας προβληµατισµός. 
Ανέπτυξε ο Νίκος ένας θέµα, είναι εάν είναι χορηγία ή όχι το συγκεκριµένο. Το συγκεκριµένο 
ήταν παρακίνηση σε µια συγκεκριµένη κατανάλωση, συγκεκριµένου προϊόντος σε 
συγκεκριµένο super market. ∆ηλαδή έχει άµεσα το στοιχείο της αντιπαροχής, δεν είναι χορηγία 
µε την έννοια πως την δίνει ο Καρέλιας ας πούµε να ενισχύσει το Φεστιβάλ Χορού. ∆εν σου 
λέει ¨πήγαινε αγόρασε τσιγάρα και ένα κλάσµα απ’ αυτές τις πωλήσεις θα πηγαίνει…¨. Έτσι, 
για να συνεννοούµαστε τώρα και να µην κάνουµε γενικεύσεις τέτοιου τύπου. Όπως δεν είναι 
το ίδιο πράγµα σε καµία περίπτωση ¨δίνω σε κάποιον σύλλογο ένα βαγόνι να το προσέχει κτλ 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 

ΜΩΡΑΚΕΑΣ: 
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να εξυπηρετεί τις ανάγκες και ταυτόχρονα να φροντίζει για τον χώρο κτλ¨ ή ¨δίνω σε έναν 
σύλλογο µια έκταση µε µια εγκατάσταση κτλ¨. ∆εν είναι το ίδιο πράγµα, πώς να το κάνουµε. 
Ήτανε µια άτυχη επιλογή ας πούµε.  

Και µπήκανε και θέµατα, έβαλε και ο κ. Μπρεδήµας θέµατα αξιοπρέπειας, είναι και ευτελές και 
το ποσό, δηλαδή είναι πολλά. Και είναι και ένα µήνυµα που δίνει σε µια κατάσταση που ένας 
κόσµος είναι τρελαµένος, δεν ξέρει από πού να πιαστεί, δεν ξέρει από πού να… Του έρχεται 
αυτό το πράγµα, το βλέπει, το διαβάζει στις εφηµερίδες και λέει ¨τι κάνουν αυτοί, που ζούνε, 
τι γίνεται, τι είναι αυτό που θα µας λύσει το πρόβληµα µε τις 5.000;¨. 

Άρα νοµίζω ότι κακώς σηκώσαµε τους τόνους µε την έννοια ότι ¨οι αριστεροί δήµαρχοι της 
Πάτρας…¨ ∆εν ξέρω τι έγινε στην Πάτρα ή στο Ρέντη και δεν νοµίζω ότι είναι θέµα αριστερής 
ή δεξιάς αντίληψης. Είναι θέµα: Είναι χορηγία ή δεν είναι; Θέτει όρους απαράδεκτους ή δεν 
θέτει; Έτσι πρέπει να το βλέπουµε και όχι ας πούµε να το θεωρούµε ¨θέµα αγκύλωσης¨ κτλ 
και ότι ¨βρίσκεστε σε άλλη εποχή¨. Ευχαριστώ. 

 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Κε Γκλεγκλέ έχετε τον λόγο. 

 
Οι τόνοι δεν ανέβηκαν σήµερα, ανέβηκαν και στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής. 
Πιστεύω ότι πολλά απ’ αυτά που ακούστηκαν είναι και θέµα κακής να το πω 

εισήγησης. Στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, ήταν ο κ. Μπεχράκης εκεί ο κύριος συνάδελφος, 
είχα ρωτήσει ειδικά τον κ. Αδαµόπουλο και που είπε ¨όχι δεν θα πρέπει να αγοράσουν το 
προϊόν, η εταιρεία θα δώσει τα χρήµατα και θα διαφηµίσει το προϊόν όπως κάνουν και πάρα 
πολλές και ειδικά µη κυβερνητικές οργανώσεις που λένε πέντε λεπτά απ’ αυτό το … θα πάει 
στο Χαµόγελο του Παιδιού ή οπουδήποτε¨.  

Αυτό που είπαµε τότε είναι ότι αυτό που πρέπει να κάνει η ∆ηµοτική  Αρχή είναι να φτιάξει ένα 
µπούσουλα, να κάνει έναν κανονισµό, να µπουν τα θέµατα όλα αυτά που αναφέρατε, δηλαδή 
από ποιο ποσό και πάνω δεχόµαστε χορηγίες; 6.000, 7.000, 8.000, 9.000, 10.000; ∆ηλαδή το 
ζήτηµα είναι πόσο ακριβή είναι η χορηγία ή πόσο φτηνή; Γιατί να σας πω κάτι; Τη στιγµή που 
ο ∆ήµος αποδεδειγµένα και η χώρα είναι σε µια κατάσταση έτσι ρευστή, το ζήτηµα είναι να 
εισρέουν χρήµατα, βεβαίως µε κάποιους κανόνες. Άρα ποιο σηµαντικό για µας είναι να µπει το 
πλαίσιο αυτό µέσα από το οποίο θα µπορεί ο κάθε ιδιώτης, νόµιµος ιδιώτης, να δίνει κάποια 
χρήµατα, να µπορεί ο ∆ήµος να έχει τον λόγο που θα διατεθούν αυτά τα χρήµατα και να µην 
γίνεται όλο αυτό το πήγαινε – έλα που την ουσία κατάληξη είχε να χαθούν 5.000 ευρώ από 
την πόλη. Αν σωνόµαστε ή όχι, σίγουρα δεν σωνόµαστε µε 5.000 ευρώ αλλά πιστεύω ότι το 
να έχουµε ένα πλαίσιο και να µπουν όλα αυτά τα θέµατα και να µπορούµε µετά να δεχόµαστε 
ή να απορρίπτουµε κάποιες χορηγίες.  

Πιστεύω λοιπόν ότι µεγάλος ντόρος έγινε γιατί η εισήγηση δεν ήταν τόσο καθαρή και πιστεύω 
ότι εάν είχε δροµολογηθεί µε έναν άλλο τρόπο, δεν θα γινόταν όλο αυτό το µπουγιουρντί. 
Πιστεύω γιατί ρώτησα και πάλι και µου είπανε ότι τα λεφτά θα δοθούν και απλά θα υπάρχει µια 
υπενθύµιση στο προϊόν. ∆εν είπε κανείς ότι οι πολίτες, εκτός και εάν κατάλαβα λάθος, θα 
πήγαιναν… Ακούστηκαν κάτι ακραίες περιπτώσεις, ότι θα βγαίνουν στα µεγάφωνα, θα 
πηγαίνετε να πάρετε την χλωρίνη αλλιώς δεν θα φτιαχτεί η πλατεία κλπ. Αυτά δεν ισχύουν. Η 
διαβεβαίωση από τον αρµόδιο εισηγητή ήταν ότι τα λεφτά θα δοθούνε και απλά εάν κάποιος 
πάει στο συγκεκριµένο super market, στο πακέτο θα αναφερότανε ότι 10 λεπτά απ’ αυτό ή 5 
λεπτά, δεν ξέρω κι εγώ τι, από την τιµή αυτού του προϊόντος πάει στην πλατεία ή έχει πάει 
στην πλατεία. Είναι πως το βλέπει κανείς.  

Τέλος πάντων εµείς στεκόµαστε στο γεγονός ότι µε αφορµή αυτή την πρώτη χορηγία και 
τέλος πάντων απόπειρα χορηγίας και άσχετα από το αποτέλεσµα, σηµασία έχει να γίνει µια 
επιτροπή και να βγει ένα πλαίσιο το οποίο θα διέπει όλες τις προσφορές οι οποίες θα είναι 
κάποιοι επιχειρηµατίες θέλουν ή θα κάνουν στο µέλλον. Ευχαριστούµε.  

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ: 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Κάποιος δηµοτικός σύµβουλος; 

 
Κε Πρόεδρε ο εισηγητής όταν άρχισε την εισήγησή του, είπε την εισήγηση βέβαια 
της εταιρείας που ήθελε να αναλάβει την ανάπλαση της πλατείας ως ¨στα πλαίσια 

της κοινωνικής ευθύνης της εταιρείας¨. Να δούµε ποια είναι η κοινωνική ευθύνη της εταιρείας. 
Είναι γνωστό και πιστεύω δεν το αµφισβητεί κανένας, ότι από τα πολυκαταστήµατα ξεκίνησαν 
οι ελαστικές εργασιακές σχέσεις, τα ωροµίσθια και οι µισθοί των διακοσίων και τριακοσίων 
ευρώ. Προχθές, πριν από 5 – 6 µέρες, αν διαβάσατε στις εφηµερίδες, πολυκαταστήµατα 
καλούν τους εργαζόµενους αντί να τους δίνεται προκαταβολή, να πληρώνονται σε είδος από τα 
πολυκαταστήµατα. Αυτή είναι η κοινωνική τους ευθύνη. Σήµερα στα πολυκαταστήµατα 
εργάζονται χιλιάδες εργαζόµενοι. Αν αυτοί είχαν σταθερή εργασία, αν είχαν αξιοπρεπής 
µισθούς, δεν θα χρειαζότανε η ελεηµοσύνη της εταιρείας για να φτιάξει κάποια πλατεία. Θα 
φτιαχνόταν η πλατεία.  

Αυτά είναι τα ζητήµατα. Και είναι τυχαίο το ότι ήρθε δεκαπέντε µέρες πριν τα Χριστούγεννα 
και την Πρωτοχρονιά που όλοι οι εργαζόµενοι µπορεί να µην πάνε σε άλλο µαγαζί αλλά στο 
super market θα πάνε; Είµαι τυχαίο αυτό; Τη διαφήµισή της ήθελε να κάνει. Αν ο ∆ήµος 
Καλαµάτας θέλει να αναλάβει τη διαφήµιση των πολυκαταστηµάτων, µπορεί να το κάνει. 

Και κάτι άλλο που δεν καταλαβαίνουνε, είναι προς τι ο αλληλοσπαραγµός και ο σκοτωµός; 
Αφού συµφωνείτε, αφού τα ίδια λέτε. Μας λέει ο κ. ∆ήµαρχος για θα λέγαµε κεντροαριστερούς 
δηµάρχους, εµείς δυσκολευόµαστε να βρούµε τη διαφορά από τους κεντροδεξιούς, αλλά πέρα 
απ’ αυτό γιατί σκοτωνόσαστε µε το ¨∆ίκτυο Ενεργών Πολιτών¨, λέτε τίποτα το διαφορετικό; 
Όπως υποστήριξε και στην Επιτροπή Ποιότητας Ζωής, δεν σας είπε ότι κακώς το κάνετε, ότι 
δεν το κάνετε καλά και αυτοί θα το κάνανε καλλίτερα. ∆ηλαδή λέτε για 5.000, µπορούσατε ας 
πούµε να πείτε, ήρθε το πολυκατάστηµα, έκανε αυτή την προσφορά για 5.000, να πάτε στα 
άλλα πολυκαταστήµατα και να πείτε ¨εδώ έχουµε µια προσφορά 5.000 γι’ αυτή την πλατεία, 
µήπως εσείς έχετε καλλίτερη προσφορά;¨ Αυτή είναι η ουσία, τι σκοτωνόσαστε; ∆εν υπάρχει 
λόγος. 

 
Ένα θέµα είναι ότι ανασηκώθηκε το χαλί που µε επιµέλεια επικοινωνιακά κρύβει 
η ∆ηµοτική Αρχή σ’ αυτή την πόλη. ∆ηλαδή ότι µόνο στο κέντρο βιτρινέ 

αναπλάσεις και µε βάση αυτό φάνηκε ότι δεν υπάρχει ούτε ένα πεντοχίλιαρο να δώσουµε σε 
περιφερειακές πλατείες που στενάζει ο κόσµος, που ο κόσµος εκεί υποφέρει, ¨τριπλή κατοχή¨, 
ένα είναι η βιτρινέ ανάπλαση του κέντρου, συνέχεια τροφοδοτούµε και τροµπάρουµε στο 
κέντρο δηµιουργώντας ανισορροπίες και καταστρέφοντας τον οικονοµικό ιστό, σε συνθήκες 
οικονοµικής κρίσης είναι ότι χειρότερο θα µπορούσες να κάνεις, το δεύτερο είναι ότι κόβονται 
τα κονδύλια λόγω της οικονοµικής κρίσης και το τρίτο ότι υπάρχει µια ∆ηµοτική Αρχή η οποία 
τι να πούµε, δεν µπορεί να λειτουργήσει στοιχειωδώς, έχει αφήσει στο έλεος µεγάλα κέντρα, 
γύρω – γύρω από το νεκροταφείο, επιγραµµατικά µόνο, έχει βουλιάξει, έχει υποχωρήσει, έχει 
παραχωρήσει, έχει αφήσει να βράζουν στο ζουµί τους οι κάτοικοι εκεί πέρα, η µεγάλη δυτική 
γειτονιά η οποία είναι ¨πλίνθος και κέραµοι ατάκτως ερριµµένα¨. ∆εν θέλω να επεκταθώ, είναι 
ένα θέµα λοιπόν, ανασηκώθηκε το χαλί, πέντε χιλιάρικα και έχουµε σαν ∆ήµος αφήσει εκεί την 
περιοχή στην τύχη της και δεκάδες άλλες περιφερειακές πλατείες στις οποίες θα µπορούσαµε 
να έχουµε κάνει µια πολύ σοβαρή δουλειά γιατί κλέβουµε συνέχεια τα λεφτά των περιφερειών 
για να κάνουµε µια ψηφοθηρική ανάπλαση οπωσδήποτε. 

Το δεύτερο είναι να σας πω εγώ τι µε ενόχλησε περισσότερο, θα το εξοµολογηθώ δηµόσια. 
Όταν διάβασα την επιστολή της εταιρείας έλεγε ¨εµείς οι δύο εταιρείες που είναι 
αποδεδειγµένη η κοινωνική µας ευθύνη, ελπίζουµε να γίνει αυτή η πρωτοβουλία µας έναυσµα 
για την περιβαλλοντική ευαισθητοποίηση των πολιτών µας¨. Εντάξει, δεν το δέχεσαι αυτό το 
πράγµα. Τα πολυκαταστήµατα αυτή τη στιγµή είναι µια τεράστια πληγή στις πόλεις. Εάν 
πάρουµε τα γιγάντια super market που έχουµε και µέσα στην πόλη µας και έχουµε ευθύνες και 

ΝΙΑΡΧΟΣ: 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: 
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σαν ∆ηµοτική Αρχή, αυτοί που εγκρίνανε µέσα στο εσωτερικό ιστό της πόλης τεράστια super 
market που µε τα πάρκινγκ γύρω – γύρω όταν η πόλη βγαίνει στις αργίες της να χαρεί ο 
κόσµος, να βγει στις γειτονιές της, είναι νεκρές περιοχές, κατασκότεινες τα βράδια, όταν 
κλείνουµε τη λειτουργία της, χρειαζόµαστε επιπλέον δηµοτικούς πόρους για να µπορέσουµε να 
προσφέρουµε µε φωτισµό, µε ασφάλεια, µε αναπλάσεις. Και µας µιλάνε για περιβαλλοντική 
ευαισθησία ποιοι, αυτοί οι οποίοι µε τα καταστροφικά super market µέσα στους ιστούς, έχουν 
δηµιουργήσει ένα περιβαλλοντικό πρόβληµα. ∆εν ξέρουν οι άνθρωποι, µόνο µε υπερφίαλο 
γράψιµο εκείνη τη στιγµή βλέπεις ένα πράγµα ας πούµε το οποίο σε εξοργίζει.  

Το τρίτο. ∆εν είµαστε κατά µιας σωστής χορηγίας. Και µου κάνει σοβαρή εντύπωση και 
τελειώνω µ’ αυτό, πως σ’ ένα ∆ηµοτικό Συµβούλιο ορισµένες παρατάξεις, και κύρια η 
πλειοψηφία, αρνείται ότι έχει γραφεί αυτή η εισήγηση και ότι υπάρχει αυτή η διατύπωση και 
µας καλεί να πάµε στη δεκαετία του ’30 και του ’40 για να διαβάσουµε την εισήγησή της. Μα 
κύριοι υπάρχει εισήγηση διατυπωµένη τι ακριβώς ήθελε να κάνει η εταιρεία αυτή. Και ζητήστε 
επιτέλους ένα δηµόσιο συγνώµη ότι δεν καταλάβατε και πέρασε αυτό το πράγµα και έφτασε 
εκεί πέρα. Και ελπίζουµε να υπάρξει µια ευαισθητοποίηση µ’ αυτό το πράγµα.  

 
Κε Πρόεδρε πιστεύω ότι όπως πορεύεται η ∆ηµοτική Αρχή χωρίς σχέδιο και 
χωρίς προτεραιότητες, µάλλον µε προτεραιότητες µόνο το κέντρο, 

βρίσκουν την ευκαιρία κάποιοι να το εκµεταλλευτούν ποντάροντας στην ευαισθησία των 
πολιτών για την ανάδειξη των περιφερειακών χώρων. Μια τέτοια ευκαιρία βρήκε και το 
συγκεκριµένο πολυκατάστηµα. Βεβαίως  είµαστε εδώ σαν ∆ηµοτικό Συµβούλιο και πιστεύω µε 
ιδεολογήµατα δεν απαντάµε στα σύγχρονα προβλήµατα. Ένα προβληµατισµό που παραπέµπει 
σε άλλες εποχές ότι τέλος πάντων είµαστε στην εποχή που καταρρέει ένα σύστηµα, ναι, 
καταρρέει ένα σύστηµα αλλά πριν έχει καταρρεύσει ένα άλλο, δοκιµάστηκε και ένα άλλο 
σύστηµα και επέτυχε, κατέρρευσε κι αυτό. Καταρρέει αυτό γιατί κι αυτό αποδεικνύεται ότι 
είναι ένας γίγαντας µε πήλινα πόδια. 
 
ΝΙΑΡΧΟΣ: (∆εν ακούγεται) 

 
Συνάδελφε κατανοώ ότι τη διαφορετική άποψη δεν µπορείτε εύκολα να τη 
δεχτείτε, σας κατανοώ.  

 
ΝΙΑΡΧΟΣ: (∆εν ακούγεται) 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Κε Χριστόπουλε, κε Νιάρχο! 

 
Σας κατανοώ. Στον σοσιαλισµό είµαι εγώ, µε το κοινωνικό κράτος, την 
κοινωνική δικαιοσύνη, όχι όµως µε τον σοσιαλισµό τον δικό σας που τέλος 

πάντων ήταν µια κάστα ανθρώπων, την εκµεταλλεύτηκαν διαχρονικά. ∆εν είµαστε µε τον 
σοσιαλισµό της βόρειας Κορέας, δεν είµαστε µε τον σοσιαλισµό της Αλβανίας.  
 
ΝΙΑΡΧΟΣ: (∆εν ακούγεται) 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: Παρακαλώ κε Νιάρχο! Κε Χριστόπουλε σας παρακαλώ! 

 
Πιστεύω λοιπόν ότι βρήκε την ευκαιρία στα λάθη, στις αδυναµίες, στις 
παραλήψεις γιατί και στις χορηγίες και στη συµµετοχή υπάρχει και ένα 

µέτρο, υπάρχει ένα πλαίσιο. Σ’ αυτό το πλαίσιο λοιπόν που δεν έχει καθοριστεί από τη 
∆ηµοτική Αρχή και από το ∆ηµοτικό µας Συµβούλιο, βρήκε την ευκαιρία η συγκεκριµένη 
εταιρεία που βεβαίως εάν πρώτα απ’ όλα συζητήσουµε µε τους πολίτες στον δρόµο και πούµε 
ότι µας έδινε 5.000 και δεν τα δεχτήκαµε, οι πολίτες µπορεί να το θεωρήσουν και ως πράξη 

ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: 
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¨εχθρική¨ προς την πόλη και θα έχουν ως ένα σηµείο δίκιο. Αλλά οι χορηγίες θα πρέπει να 
είναι κάτω από ένα συγκεκριµένο καθεστώς, σε ένα συγκεκριµένο πλαίσιο, να µην γίνεται µόνο 
για αλλότριους λόγους, δηλαδή για τη διαφήµιση εµµέσως ή αµέσως των εταιρειών, να µην 
γίνεται σε ένα πλαίσιο εκµετάλλευσης θα έλεγα και πολλαπλασιάζοντας τα κέρδη.  

Εγώ συµφωνώ µε τις απόψεις των συναδέλφων της ¨Λαϊκής Συσπείρωσης¨ ότι τα 
πολυκαταστήµατα εκµεταλλεύονται τους εργαζόµενους. Συµφωνώ. Από κει και µετά όµως 
ζούµε σε έναν κόσµο. Βεβαίως θα πρέπει να συσπειρωθούν η εργατική τάξη, οι εργαζόµενοι, 
τα λαϊκά στρώµατα και να διεκδικήσουν απ’ αυτές τις εταιρείες. Αλλά δεν µπορούµε να 
ρίχνουµε ανάθεµα στη σηµερινή εποχή. Πρέπει λοιπόν µέσα σ’ αυτό το κοινωνικό σύστηµα να 
προσπαθήσουµε… Ολοκληρώνοντας λοιπόν πιστεύω εν κατακλείδι ότι θα πρέπει σ’ αυτές τις 
χορηγίες ή προσφορές όπως θέλει ο καθένας να τις ονοµάσει, να καθορίσουµε ένα πλαίσιο, ένα 
σχέδιο µέσα απ’ το οποίο θα µπορούνε είτε οι εταιρείες είτε οι συµπολίτες µας να βοηθούν. Και 
πάνω απ’ όλα θα πρέπει οι προτεραιότητες να καθορίζονται από τη ∆ηµοτική Αρχή, να µην έχει 
λοιπόν αυτός ο χορηγός το δικαίωµα να καθορίζει αυτός που θα τα δώσει, γιατί θα τα δώσει. Η 
∆ηµοτική Αρχή λοιπόν θα πρέπει να καθορίζει το πλαίσιο που θα δίνονται οι σχετικές χορηγίες. 

 
Η ∆ηµοτική Αρχή το έχει το πλαίσιο, στηρίζουµε τις χορηγίες, στηρίζουµε τους 
εθνικούς ευεργέτες και τους ευχαριστούµε πάντα, στηρίζουµε τον εθελοντισµό. 

Πιστεύω απ’ αυτή τη συζήτηση, αναδείχτηκε το ζήτηµα και σχεδόν όλες οι παρατάξεις νοµίζω 
ότι τις δέχονται οι χορηγίες. Η χορηγία είναι µέσα στην κουλτούρα του λαού µας, ναι κε 
Μπεχράκη, δίνεις κάτι, παίρνεις κάτι. Λες χαρίζω κάτι, θα πρέπει κάποτε να µνηµονευτεί. Εµένα 
δεν µε ενοχλεί προσωπικά, εµένα όµως µε ενοχλεί µετά απ’ όλη αυτή τη συζήτηση που έγινε 
και που βλέπω δυστυχώς ότι όλοι είµαστε υπέρ των χορηγιών αλλά µε γραµµές.  

Βεβαίως υπάρχουν γραµµές. Υπάρχει η υπηρεσιακή εισήγηση η οποία είπε ¨αποδέχοµαι αυτή 
την άκοµψη αν θέλετε εισήγηση του Α.Β. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ, είναι ολίγον άκοµψη αλλά εµείς την 
πήραµε, την ρετουσάραµε από κάτω προς τα πάνω είδαµε τις ανάγκες µέσα από τη Γεωτεχνική 
Υπηρεσία κα προσέφερε έναν προϋπολογισµό και ένα έργο για να το δεχτεί µία περιοχή η 
οποία είναι υποβαθµισµένη¨. Τι θα πούµε τώρα στους κατοίκους της περιοχής; Ότι επειδή 
εσείς δεν τα βρήκατε µεταξύ σας, µας πήραν τα λεφτά όπως είπε και ο Χριστόπουλος και δεν 
θα γίνει το έργο; Πρέπει να το δούµε µε άλλη διάσταση, να φύγουµε απ’ αυτή την αίθουσα και 
να πούµε να µην ξαναεπαναληφθούν τέτοια φαινόµενα διότι γίνεται ένα κακό προηγούµενο και 
θα σου πει αύριο ο Ριζάς που έχει ένα super market για να µην πω ονόµατα, ¨Μα εγώ εάν θα 
δώσω µία χορηγία 3.000 ευρώ δεν θα τη δεχτούνε γιατί θα υπάρχει µια παράταξη η οποία 
αντιτίθεται¨. 

Άρα λοιπόν και ολοκληρώνω, να µην υπάρχει ένα κακό προηγούµενο, ναι να υπάρχουν 
γραµµές αλλά πρέπει να λέµε πάντα ότι τους χορηγούς γιατί είναι µέσα στην κουλτούρα του 
λαού µας, θα τους ευχαριστούµε πάντα. 

 
Εγώ θέλω να κάνω τρεις – τέσσερις επισηµάνσεις. Η έκρηξη του επικεφαλής 
του συνδυασµού του κ. Μπρεδήµα ήταν δικαιολογηµένη γιατί ήτανε 

απαράδεκτο το κείµενο. Και νοµίζω και ένα εκατοµµύριο ευρώ να ήταν, πιστεύω ότι ο 
επικεφαλής θα είχε την ίδια έκρηξη. Άρα πιστεύω ότι όλοι συµφωνούµε καµία χορηγία δεν 
µπορεί να θίξει στο ελάχιστο την αξιοπρέπεια του ∆ήµου της Καλαµάτας και τη λειτουργία του 
∆ηµοτικού Συµβουλίου.  

∆εύτερη επισήµανσή µας γιατί κάτι ακούστηκε. ∆εν δίνουµε το δικαίωµα σε κανέναν, δεν 
αµφισβητούµε να διεκδικεί το µονοπώλιο της ακεραιότητας και της προσφοράς. ∆εν 
πουλήσαµε συνειδήσεις για καµία καρέκλα αλλά δεν επιτρέπουµε και δεν ανεχόµαστε από 
κανέναν να µας κάνει µαθήµατα το πώς θα προσφέρουµε. ∆ιότι ακούστηκε να δοθεί κάποια 
καρέκλα αντιδηµάρχου. Εµάς αυτό είναι το πιστεύω µας, είναι τιµή µας και χαρά µας στη 

ΡΙΖΑΣ: 

ΑΝ∆ΡΕΑΚΟΣ: 
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διαδροµή που έχοµε µέσα από τα όποια λάθη µας, δεν δεχόµαστε ότι κάποιοι συνάδελφοι 
έχουν προσφέρει και προσφέρουν και σήµερα µε τη δράση τους σε οποιονδήποτε χώρο 
περισσότερο από κανέναν. ∆εν αµφισβητούµε την προσφορά κανενός, εκφράζουµε 
τεκµηριωµένα µε σεβασµό και µε εκτίµηση στον κάθε συνάδελφο, έχοµε διαφωνίες όπως 
τονίστηκε και από τον Γιάννη τον Χριστόπουλο µε πολλές και διάφορες ιδεολογίες, ξέροµε να 
τις σεβόµαστε, ξέροµε να αναγνωρίζουµε κάθε προσφορά αλλά δεν επιτρέπουµε σε κανέναν 
όποιος και εάν είναι αυτός και η µάνα που µας γέννησε, τουλάχιστον να αµφισβητεί τη δική 
µας προσφορά.  

Θέλω να πιστεύω ότι η χορηγία µε κανόνες σεβόµενοι πρώτα τους πολίτες, δεύτερον κάθε 
θεσµικό αυτοδιοικητικό όργανο, είναι ευπρόσδεκτη. Και θέλω να πιστεύω ότι όλοι εδώ µέσα, η 
κάθε χορηγία έχει ουσία, ποιότητα και περιεχόµενο όταν στο ελάχιστο υπηρετεί τον πολίτη.  

Και ας είµαστε ειλικρινείς, µην έχουµε ψευδαισθήσεις, ας µην κρυβόµαστε πίσω από το 
δάκτυλό µας. Εξάλλου πιστεύω ότι όλοι πιστεύουµε ή πρέπει να το πιστέψουµε ότι ο δρόµος 
της αλήθειας είναι ο ποιο σύντοµος δρόµος για να φτάνουµε στον στόχο µας. Ναι, είναι 
δεδοµένο και ο χορηγός που κάνει εκατό ευρώ και γράφει το όνοµά του ¨Ο Ανδρεάκος¨ σε µία 
εκδήλωση, σίγουρα έχει και το στοιχείο της διαφήµισης. Καιρός είναι λοιπόν να ζούµε στην 
πραγµατικότητα και όχι σε εικονικές πραγµατικότητες και σε φαντασιώσεις. Η χορηγία λοιπόν 
ως δηµότης της Καλαµάτας για µένα είναι ευπρόσδεκτη αρκεί να υπάρχουν κανόνες οι οποίοι 
κανόνες υπηρετούν το καλώς νοούµενο συµφέρον των δηµοτών. Ευχαριστώ. 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ευχαριστώ κε Ανδρεάκο. Κε ∆ήµαρχε έχετε τον λόγο. 

 
∆εν είναι εις µάτην η συζήτηση αυτή, δεν είναι για το πεντοχίλιαρο, είναι σαφές 
αυτό. Να πω τρεις κουβέντες µόνο και στο δια ταύτα δεν παρακολούθησα το 

θέµα από την αρχή, ενδεχοµένως να έχει κάποια κενά από τη δική µας την πλευρά.  

Αυτή η ∆ηµοτική Αρχή δεν έδωσε σε κανένα super market άδεια. Ψάξτε τους φακέλους να 
δείτε πως ήρθε το CARREFOUR, ο ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ, το LIDL, το PRAKTIKER, ποιος έκανε τις 
αδειοδοτήσεις. Αυτή η ∆ηµοτική Αρχή δεν έκανε τις αδειοδοτήσεις. Και όταν ήρθε ζήτηµα για 
το CARREFOUR, η ∆ηµοτική Αρχή δεν έφερε το θέµα στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο ή το έφερε µε 
αρνητική απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου.  

Το δεύτερο που θέλω να σας πω είναι το εξής: Ότι τα της χορηγίας τα προβλέπει ο νόµος και 
πράγµατι αυτά τα οποία έγραφαν στο πρώτο κείµενο, είναι εκτός θεσµικού πλαισίου. 

Το τρίτο που θέλω να σας πω είναι το εξής: Ότι και στου Τσώλη την πλατεία έγινε κάτι 
αντίστοιχο, το οποίο ήταν εξόχως επωφελές, είναι υπερβολές για τις πινακίδες και για το ένα 
και για το άλλο και όπου πήγαν αυτοί, σας παρακαλώ σηκώστε ένα τηλέφωνο, επειδή γράφουν 
συγκεκριµένους ∆ήµους, είναι πολύ περισσότεροι.  

Τώρα για την κατάστασή µας ρωτήστε εµένα όπου σήµερα στο Υπουργείο Εσωτερικών βρήκα 
καµιά δεκαριά ∆ηµάρχους ξαπλωµένους και εκλιπαρούντες να πάρουν κάτι παραπάνω από τους 
ΚΑΠ, γιατί έχει ο ένας αυτό το πρόβληµα, ο άλλος το άλλο. Είµαστε σε δυσχερή θέση. Ακόµα 
δεν έχει κηρυχθεί σεισµόπληκτη η περιοχή της Οιχαλίας, όπου έχοµε και εµείς µέσα την 
Βροµόβρυση, για λόγους δυσκολίας οικονοµικής.  

Τώρα µη µου λέτε για τη Ράχη. Στη Ράχη και η προηγούµενη ∆ηµοτική Αρχή και αυτή η 
∆ηµοτική Αρχή και κυρίως αυτή, έχει δείξει το µεγάλο ενδιαφέρον της. Έχοµε ένα έργο, το 
ΚΑΠΗ θα φτάσει στις 700.000 ευρώ. Η πλατεία έξω από το ΚΑΠΗ.  Θυµόσαστε πως ήταν του 
¨Κουφού οι Ελιές¨ πριν από πέντε χρόνια και πως έχει γίνει ο χώρος; Υπάρχει ένα ζήτηµα στου 
Αβραµόγιαννη µε τις καταστροφές. Παρεµβαίνουµε, αλλάζουµε τις παιδικές χαρές. Υπάρχουν 
κάποια κοινωνικά προβλήµατα στον συγκεκριµένο χώρο. Και είναι πολύτιµα και τα ελάχιστα 
ευρώ. Αλλά στην Ράχη έχουν γίνει πράγµατα και πρόκειται να γίνουν και άλλα. Μην σας πω 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 
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τώρα, είναι σύνθηµα αυτό, ότι γίνεται στο κέντρο και δεν γίνεται στην περιφέρεια. ∆εν γίνεται 
στη Ράχη; ∆εν γίνεται στο Ασπρόχωµα; ∆εν γίνεται στα Γιαννιτσάνικα; 

Εγώ θεωρώ πολύ σηµαντικό αγαπητοί συνάδελφοι το ότι είµαστε από την ίδια πλευρά οι 
περισσότεροι σ’ αυτήν την αίθουσα και σέβοµαι και τις ιδεολογικές – δεν επιτίθεµαι εγώ σε 
κανέναν – τις ιδεολογικές απόψεις και προσεγγίσεις δεν τις σχολιάζω καν. Εµπλουτίζουν τον 
διάλογό µας. Αλλά τι λέµε: ∆εχόµαστε τη χορηγία, αυτό είναι ένα εξόχως σηµαντικό θέµα για 
εµάς εδώ και είναι και η σύγχρονη άποψη. Η πραγµατικότητα το επιβάλει αυτό.  

Από κει και πέρα να έρθει προς συζήτηση προτείνω το θέµα ¨Ανάπλαση πλατείας 
Αβραµόγιαννη…¨ κλπ, να γίνει αποδεκτή η συγκεκριµένη πρόταση υπό δύο αυστηρές 
προϋποθέσεις. Εγώ θα του στείλω ένα γράµµα για το περιεχόµενο το οποίο προσβάλει και 
εµένα. ∆εν µπορεί να κριτικάρουν την ιδεολογική ή την διαφορετική προσέγγιση ενός 
δηµοτικού συµβούλου. Να γίνει αποδεκτό γιατί θέλω να σταλεί το µήνυµα ότι οι χορηγήσεις 
είναι αποδεκτές υπό δύο προϋποθέσεις. Η πρώτη είναι η τήρηση του νόµου. Ο νόµος περί 
χορηγιών απαγορεύει την αθέµιτη ή την παραπλανητική διαφήµιση διότι άµα κάνει κάτι και 
πάει και βάλει µια ταµπέλα, αυτό είναι αθέµιτη και παραπλανητική διαφήµιση. Ο νόµος 
προσδιορίζει το περιεχόµενο των χορηγιών. Και η δεύτερη προϋπόθεση είναι ο σεβασµός στα 
θεσµικά όργανα του ∆ήµου και στις απόψεις των δηµοτικών συµβούλων.  

Αυτό να είναι η απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου η οποία θα συνοδεύεται από ένα γράµµα 
δικό µου όσον αφορά την επίθεση που κακώς δέχτηκαν ο συνάδελφος ο ένας. Ποιος; Αυτά τα 
οποία γράφουν. Κάκιστα είναι αυτό. Έτσι; Αλλά άλλο το ζήτηµα αυτό, άλλο το ζήτηµα των 
χορηγιών. Αυτό είναι πάρα πολύ µεγάλο θέµα. Το πώς γίνονται; Υπάρχει θεσµικό πλαίσιο. 
Παρακαλώ, εµείς δεν είµαστε βουλή εδώ πέρα για να θεσµοθετούµε. Υπό αυτές τις δύο 
προϋποθέσεις. Προφανώς δεν θα δεχτούν αλλά πρέπει να πάει ένα µήνυµα.  

Η δε συνεργασία µε τον ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟ που δεν έδωσα εγώ την άδεια Θόδωρε, είναι πάρα 
πολύ καλή ιδιαίτερα στα θέµατα τα κοινωνικά, µάλιστα επειδή ο χώρος εκεί στην Κρήτης όπου 
πήραν τη συγκεκριµένη άδεια, τα ξέρεις εσύ όλα αυτά, χωρίς προϋποθέσεις κλπ, κλπ, τους 
είπα να καθαρίζουν τον χώρο, τον καθαρίζουν διότι η συσσώρευση οχηµάτων δηµιουργεί 
προβλήµατα. Βεβαίως η παρέµβαση που θα κάνουµε στην Κρήτης θα δηµιουργήσει 
προβλήµατα στα καταστήµατα αλλά είναι αλήθεια ότι προϊόντα τα οποία πλησιάζουν στη λήξη 
τους, συγκεντρώνονται προωθούνται – όχι ληγµένα προϊόντα – υπάρχει µια προσπάθεια και µε 
τη δική µας πίεση υποστήριξης. Η ∆ηµοτική Αρχή και το ∆ηµοτικό Συµβούλιο δεν έχει κάνει 
την παραµικρή παραχώρηση. Αλλά είναι µία πραγµατικότητα. Κάκιστα τα super market µπήκαν 
στον πολεοδοµικό ιστό. Σε όποια πόλη και να πας, τα super market είναι 5 – 6 χιλιόµετρα έξω. 
Αυτό το οποίο έχει γίνει δηµιουργεί τεράστια κυκλοφοριακά προβλήµατα στην πόλη και άλλα. 
Είτε είναι η Αρτέµιδος, είτε είναι η Κρήτης, είτε είναι άλλες περιοχές. Αλλά ούτε αυτό, ούτε το 
προηγούµενο ∆ηµοτικό Συµβούλιο ευθύνεται για την κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί.  

Επειδή ως πλειοψηφία θέλουµε να δώσουµε ένα µήνυµα για τις χορηγίες, επαναλαµβάνω να 
ψηφισθεί αυτό και να γίνει πράξη υπό την προϋπόθεση 1) του σεβασµού του νόµου και 2) του 
σεβασµού προς τα θεσµικά όργανα και τις απόψεις των δηµοτικών συµβούλων. ∆εν πρόκειται 
να γίνει κάτι, δεν πρόκειται να έρθουν κλπ, κλπ γιατί ¨υπάρχουν και αλλού πορτοκαλιές¨, όλη 
η Ελλάδα παρακαλάει γιατί δεν είναι τα πέντε χιλιάρικα, µπορεί να είναι και δεκαπέντε γιατί 
πάνε και πενήντα εργάτες εκεί πέρα µέσα από τα super market και δουλεύουνε. Αλλά εν πάση 
περιπτώσει το θέµα να γίνει έτσι.  
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Ευχαριστώ κε Πρόεδρε. 

 
Κε Πρόεδρε µια αντιπρόταση.  
1) Η άποψή µας είναι να γίνει µία απάντηση ότι κρίνεται απαράδεκτο αυτό, 

2) Ότι το ∆ηµοτικό Συµβούλιο να αποφασίσει απόψε τον διπλασιασµό των 5.000 σε 10.000, να 
διαθέσει 10.000 για την ανάπλαση της περιοχής. 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: 
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Κε Μπρεδήµα υπάρχει µια δέσµευση. Στον Αβραµόγιαννη έχοµε συσσωρευµένα 
προβλήµατα, µαζεύεται µια κατηγορία νέων παιδιών, εξαρτηµένων, εγώ 

προσωπικά έχω πάει δέκα φορές, υπάρχει µια δέσµευση στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο και η παιδική 
χαρά γιατί µας την σπάνε συνεχώς, θα γίνει µία καλλίτερη επίβλεψη και το πράσινο και ο 
φωτισµός, δυστυχώς επιτίθενται και στις λάµπες, για να  µην πω τώρα, γιατί τα παιδιά τα δικά 
µας είναι, για όλα αυτά τα οποία συµβαίνουν. Θα υπάρξει µία φροντίδα και στο πράσινο και 
στα έργα πολιτικού µηχανικού. ∆εν έχοµε ανάγκη τα πέντε χιλιάρικα, αλλά είναι ένα µήνυµα 
ότι έχοµε ανάγκη τη χορηγία, τον ιδιώτη, τη συµπαράσταση που µπορεί να δώσει. 

Για το Φεστιβάλ Χορού έρχεται κάθε χρόνο το Καζίνο Λουτρακίου και δίνει 30.000 ευρώ. 
Προφανώς θα τους στείλω και επιστολές, και ευχαριστήριες και συγχαρητήριες και θα περάσει 
το Καζίνο Λουτρακίου ως χορηγός σε όλα τα έντυπα και σε όλα τα διαφηµιστικά στοιχεία του 
Φεστιβάλ Χορού. Τι θα πούµε; ∆εν το δεχόµαστε επειδή είναι Καζίνο; Θα το δεχτούµε. Αλλά 
εγώ τους συναδέλφους θα τους αποκαταστήσω γιατί αυτά τα οποία γράφηκαν είναι 
απαράδεκτα. ∆εν δέχοµαι επίθεση στην ιδεολογική άποψη κάποιου για ένα πεντοχίλιαρο.  
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Το θέµα εξαντλήθηκε. 
 
ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: Μπήκε καινούργια πρόταση. 

 
Να τοποθετηθούµε στην πρόταση του κ. ∆ηµάρχου, έκανε µια καινούργια 
εισήγηση. 

 
∆ΙΑΣΑΚΟΣ: ∆ευτερολογία. 
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: ∆ευτερολογίες για δύο λεπτά. 

 
Επανέρχοµαι στην άποψη την οποία έκανα ότι πρέπει να γίνει µία απάντηση 1) 
να χαρακτηρισθεί ως απαράδεκτη, 2) ότι ο ∆ήµος απόψε, ει δυνατόν ο κ. 

∆ήµαρχος όποτε κρίνει, να διπλασιάσει το ποσό των 5.000 σε 10.000 για την περιοχή αυτή 
προκειµένου να µη δοθεί η εντύπωση προς τους κατοίκους ότι εφόσον δεν έγινε δεκτή αυτή η 
δωρεά, δεν ενδιαφερόµεθα για την περιοχή αυτή. Κάτω από τις προϋποθέσεις αυτές είµεθα 
σύµφωνοι σε όποια πρόταση διατυπωθεί µε αυτά τα οποία είπαµε εµείς.  

 
Κε Πρόεδρε όσον αφορά τις χορηγίες, τους επιχειρηµατίες κλπ, απ’ ότι φαίνεται 
όλες οι παρατάξεις οι υπόλοιπες εκτός από τη δική µας έχουν την ίδια άποψη και 

τσακώνονται σε διαχειριστικά ζητήµατα. Χορηγίες ναι, πόσα µας κλέβουν όµως; Πως βγάζουν 
τα κέρδη αυτοί; Από τη δουλειά τους; Έχουν τα κεφάλαιά τους, τις επιχειρήσεις τους, πάνε και 
δουλεύουν οι ίδιοι και βγάζουν κέρδη. Αν δεν δουλέψει ο εργάτης δεν βγαίνουν κέρδη. Καθαρό 
αυτό. Άρα τον πλούτο τον παράγει ο εργάτης µε βάση την πολιτική οικονοµία. 

∆εύτερον. Υπάρχουν καλοί και κακοί; ∆εν υπάρχουν καλοί και κακοί. Σαν να λέµε υπάρχει 
καλός έµπορα ναρκωτικών και κακός έµπορας ναρκωτικών. Όλοι οι καπιταλιστές είναι ίδιοι. 

Τώρα όσον αφορά την αντιδηµαρχία. Γι’ αυτό ακριβώς τον λόγο το είπα. Επειδή έχετε την ίδια 
άποψη, τσακώνεστε σε διαχειριστικά, άντε να µπει και κανένας άλλος αντιδήµαρχος από τις 
άλλες παρατάξεις, το ξαναλέω, για να µην τσακώνεστε. Αφού τα ίδια λέτε. ∆εν κατάλαβα τη 
διαφορά σας, για να µου την πείτε εσείς; 
 
ΑΝ∆ΡΕΑΚΟΣ: (∆εν ακούγεται) 
 
∆ΙΑΣΑΚΟΣ: Σας παρακαλώ κε Ανδρεάκο! Σας παρακαλώ! 
 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ:  

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ: 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Μην κάνετε διάλογο. Στο Προεδρείο απευθύνεστε κε ∆ιασάκο. 
 
Τώρα όσον αφορά για τον σοσιαλισµό, τον σοσιαλισµό που ανατράπηκε. Για να 
µας πείτε, το σύστηµα που υπερασπίζεται ο καπιταλισµός, πόσες φορές 

ανατράπηκε; Για διαβάστε και λίγο ιστορία! Και είστε και εκπαιδευτικοί! Τριακόσια χρόνια 
πάλευε για να εδραιωθεί. ∆ηλαδή µε µια ανατροπή του σοσιαλισµού τελείωσε ο σοσιαλισµός; 
Που το είδατε αυτό; 
 
ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτός ο σοσιαλισµός ο συγκεκριµένος. 

 
Ναι, µε τον σοσιαλισµό της Σουηδίας, µ’ αυτόν είσαστε εσείς. 3.500 εργαζόµενοι 
στη Σουηδία απολυθήκανε χθες. 

 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Κε ∆ιασάκο στο Προεδρείο παρακαλώ! Μην κάνετε διάλογο. 

 
∆ηλαδή ο σοσιαλισµός ήταν κακός αυτός που υπερασπιζόµαστε εµείς γιατί δεν 
είχε ανεργία, είχε όλος ο κόσµος το σπίτι του, δεν πλήρωνε για τίποτα, ούτε για 

παιδεία ούτε για υγεία, είχε τις διακοπές του, δεν είχε ναρκωτικά κε ∆ήµαρχε που λέτε για τους 
εµπόρους ναρκωτικών κλπ για τα ναρκωτικά στην περιοχή του Αβραµόγιαννη, δεν φοβόσουνα 
να κυκλοφορήσεις το βράδυ. Ήταν κακός ο σοσιαλισµός αυτός, έχετε απόλυτο δίκιο. 

Τώρα όσον αφορά τις αδειοδοτήσεις. ∆εν είστε άµοιροι αµαρτιών κύριε ∆ήµαρχε, δεν βγήκατε 
από παρθενογένεση. Και οι προηγούµενες παρατάξεις οι δικές σας, της οικογενείας σας, είχαν 
δώσει αδειοδοτήσεις. Όχι µόνο το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία έδωσε σε super market 
άδειες. Ή και όταν έδινε το ΠΑΣΟΚ εδώ µέσα στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο, κάποιοι δηµοτικοί 
σύµβουλοι και επαγγελµατίες πήγαιναν έξω από την αίθουσα για να µην ψηφίσουν υπέρ που 
ήταν αναγκασµένοι. Ευχαριστώ. 

 
Πραγµατικά πρέπει να δοθεί ένα µήνυµα. Το θέµα είναι σε ποιους πρέπει να 
δοθεί το µήνυµα. Στους πολίτες στου Αβραµόγιαννη ότι µετά απ’ όλη αυτή την 

ιστορία και τη συζήτηση στη κοινή γνώµη της πόλης και στις εφηµερίδες ότι είναι πολίτες Β’ 
κατηγορίας και εποµένως για να σωθούνε πρέπει να έρθει επειγόντως µία χορηγία ή ότι ο 
∆ήµος είναι στιβαρός, ότι έχει τις δυνάµεις να τους στηρίξει και εποµένως διπλασιάζει αυτό το 
ποσό, το κάνει 10.000 και προχωράει στην ανάπλαση της πλατείας; Αυτό το µήνυµα πρέπει να 
σταλεί. 

Τώρα εάν για επικοινωνιακούς λόγους θυσιάζει την αντίληψη των πολιτών για τον ∆ήµο, την 
αντίληψη που πρέπει να έχουνε για τον ∆ήµο και τη ∆ηµοτική Αρχή για να κάνει επικοινωνιακό 
παιχνίδι ο κ. ∆ήµαρχος, δήθεν ότι φωνάζει ότι κάποιοι είπανε την ιδεολογία τους και τις 
ιδεολογικές τους θέσεις και αυτός υπερασπίζεται ιδεολογικές θέσεις, δεν µας αφορά το θέµα 
αυτό, είναι καθαρό επικοινωνιακό παιχνίδι. Εκείνο εµείς που θεωρούµε ότι πρέπει να γίνει σαν 
∆ήµος, το λέµε ευθέως και το καταθέτουµε, ότι πρέπει η µοναδική διέξοδος που έχουµε αυτή 
τη στιγµή σαν ∆ηµοτική Αρχή, είναι να αναλάβουµε εµείς την ανάπλαση της πλατείας 
Αβραµόγιαννη µε ποσό 10.000 δείχνοντας ότι υπάρχει ∆ήµος. Όλα τα υπόλοιπα είναι 
επικοινωνιακά. 

 
Θεωρούµε ότι µετά τις εξελίξεις οι οποίες οδήγησαν στην απόσυρση της 
συγκεκριµένης εταιρείας, το να γραφτεί ένα γράµµα ουσιαστικά λέγοντάς τους 

ότι ¨ελάτε πίσω¨, µας βρίσκει στην αντίθετη όχθη. Πιστεύουµε ότι ένα γράµµα από τον κ. 
∆ήµαρχο το οποίο να εξηγεί τη θέση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου και να κατακρίνει την 
επιστολή που έστειλε η εν λόγω εταιρεία ταυτόχρονα στέλνοντας ένα µήνυµα ότι είµαστε 
ανοικτοί κατά το νόµο σε χορηγίες, είναι το σωστό χωρίς όµως να παρακαλούµε την εταιρεία η 
οποία αποφάσισε να αντιδράσει έτσι, να ξαναέρθει και να ξαναδεί το ίδιο το συγκεκριµένο 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 

∆ΙΑΣΑΚΟΣ: 

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ: 

ΓΚΛΕΓΚΛΕΣ: 
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θέµα. Αυτό το θέµα µε τη συγκεκριµένη εταιρεία έληξε όπως έληξε, ας προχωρήσουµε 
παρακάτω στέλνοντας ένα µήνυµα ότι είµαστε ανοικτοί στις χορηγίες µε κάποιους κανόνες και 
σεβόµενοι πάντα τους πολίτες και το ∆ηµοτικό Συµβούλιο. 

 
Ευχαριστούµε πολύ.  
Ως η εισήγηση της υπηρεσίας µε τις διευκρινιστικές προτάσεις που έκανε ο 

∆ήµαρχος;  
 
Συγνώµη, να ρωτήσω κάτι κε Πρόεδρε.  
Η εισήγηση κε Αδαµόπουλε λέει, για να το καταλάβω γιατί δεν το κατάλαβα, 

µετά την επιστολή αυτή, να ξαναεπανέλθουµε στην εταιρεία; ∆εν το έχω καταλάβει. Η 
εισήγησή σας δηλαδή λέει ενώ είπε η εταιρεία ότι κύριοι δεν σας δίνω, εµείς να ξαναζητήσουµε 
σαν ∆ηµοτικό Συµβούλιο; ∆εν το κατάλαβα. ∆ηλαδή τι ψηφίζουµε για να ξέρουµε. 

 
Εµένα να ρωτάτε. ∆εν ακυρώνεται κανένα θέµα. Θα υπάρξει µία απάντηση στην 
επιστολή την οποία προσδιόρισα και συγχωρέστε µε, στον ∆ήµαρχο δεν 

υπαγορεύουν επιστολές. Θα σταλεί µία επιστολή η οποία θα λέει ότι ο ∆ήµος Καλαµάτας κάνει 
αποδεκτές τις χορηγίες µε την προϋπόθεση ότι θα υπάρξει σεβασµός στον νόµο και στα 
θεσµικά όργανα του ∆ήµου και στις απόψεις των δηµοτικών συµβούλων. Προφανώς δεν 
πρόκειται να γίνει τώρα κάτι τέτοιο, αλλά δεν αποκλείεται στο άµεσο µέλλον να υπάρξουν 
χορηγίες, τις αποδεχόµαστε µε προϋπόθεση πρώτον το νόµο, όχι αθέµιτη διαφήµιση, όχι 
παραπλανητική διαφήµιση και σεβασµός στα θεσµικά όργανα και τους δηµοτικούς 
συµβούλους.  
 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Κατανοητό κε ∆ήµαρχε, το διευκρινίσατε και πριν. Ως η εισήγηση λοιπόν… 

 
Μα δεν θέλει ψηφοφορία η απάντηση που θα στείλει ο κ. ∆ήµαρχος, η επιστολή 
του κ. ∆ηµάρχου. 

 
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: Θα πάρουµε εµείς ως η εισήγηση µε τις διευκρινιστικές προτάσεις ότι δεχόµαστε… 
 
ΦΑΒΒΑΤΑΣ: Τι να ψηφίσουµε κε Πρόεδρε; 

 
Σας παρακαλώ! ∆ιευκρινίστηκε το θέµα ότι δεχόµαστε από χορηγούς κλπ µε τις 
διευκρινιστικές προτάσεις ότι θα τηρείται ο νόµος και θα σέβονται τα θεσµικά 

όργανα. 
 
Να δώσω εδώ κε Πρόεδρε µία διευκρίνιση. 
Ναι στη χορηγία για την ανάπλαση σε εισαγωγικά ή χωρίς εισαγωγικά για τη 

συγκεκριµένη περιοχή, όπως έγινε αποδεκτή και στην περιοχή του πολυκλαδικού, όπως είναι 
ευπρόσδεκτη και για οποιαδήποτε περιοχή του ∆ήµου υπό τις προϋποθέσεις να υπάρχει 
σεβασµός στον νόµο, στα θεσµικά όργανα και στους δηµοτικούς συµβούλους. 
 
 
Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο µε την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαµβάνει υπόψη 
του τα προαναφερόµενα, την υπ’ αριθµ. 83/2011 απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής, τις 
επισηµάνσεις του κ. ∆ηµάρχου, καθώς και το αποτέλεσµα της σχετικής ψηφοφορίας σύµφωνα 
µε το οποίο ΥΠΕΡ τάσσονται οι παρόντες σύµβουλοι της πλειοψηφίας, ΚΑΤΑ τάσσονται οι 
παρόντες σύµβουλοι των δηµοτικών παρατάξεων ¨ΑΛΛΑΓΗ ΓΙΑ ΤΟ ∆ΗΜΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨, 
¨ΛΑΪΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ ∆ΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨ & ¨∆ΙΚΤΥΟ ΕΝΕΡΓΩΝ ΠΟΛΙΤΩΝ ∆ΗΜΟΥ 
ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨ και ΛΕΥΚΗ ψήφο δηλώνουν οι σύµβουλοι της δηµοτικής παράταξης 
¨ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑ¨, κατά πλειοψηφία, 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

ΑΝ∆ΡΕΑΚΟΣ: 

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΦΑΒΒΑΤΑΣ:  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

∆ΗΜΑΡΧΟΣ: 
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Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι 

 
Κάνει αποδεκτή την προσφορά για την ανάπλαση της πλατείας Αβραµόγιαννη, όπως 
κάνει αποδεκτή την κάθε προσφορά - χορηγία εκ µέρους ιδιωτών, µε τις 
προϋποθέσεις 1) να τηρείται ο νόµος και 2) να υπάρχει σεβασµός στα θεσµικά 
όργανα του ∆ήµου και στις απόψεις των ∆ηµοτικών Συµβούλων. 
 
 
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασµα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 

ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ 

Γουρδέας Ανδρέας   1. Αδαµόπουλος Ιωάννης 

  2. Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος 

  3. Αναζίκος Ιωάννης 

  4. Ανδρεάκος Κωνσταντίνος  

  5. Βασιλόπουλος Αθανάσιος 

  6. Γκλεγκλές Ιωάννης 

  7. ∆ηµόπουλος ∆ηµήτριος  

  8. ∆ιασάκος Νικόλαος 

  9. Ηλιόπουλος Αθανάσιος 

  10. Καµβυσίδης Ιωάννης 

  11. Καραγιάννης Ανδρέας 

  12. Καρβέλης Γεώργιος 

  13. Κουδούνης Αργύριος 

  14. Μανδηλάρης Ιωάννης 

  15. Μαρινάκης Σαράντος 

  16. Μιχαλόπουλος Κωνσταντίνος  

  17. Μπάκας Ιωάννης  

  18. Μπασακίδης Νικόλαος 

  19. Μπεχράκης Σταµάτης 

  20. Μπουζιάνης Παύλος  

  21. Μπούρας Ιωάννης 

  22. Μπούχαλης ∆ηµήτριος 

  23. Μπρεδήµας Θεόδωρος 

  24. Μωραγιάννης Κωνσταντίνος 

  25. Μωρακέας Σπυρίδων 

  26. Νιάρχος Αναστάσιος  
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  27. Ντίντα Παναγιώτα 

  28. Πολίτης ∆ηµήτριος 

  29. Πουλόπουλος ∆ηµήτριος  

  30. Ριζάς Χρήστος  

  31. Στασινόπουλος Στυλιανός 

  32. Φαββατάς ∆ηµήτριος 

  33. Φωτέας Νικόλαος 

  34. Χριστόπουλος Ιωάννης 
 

Ακριβές Απόσπασµα 
Καλαµάτα, 30 ∆εκεµβρίου 2011 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ 
ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  

 
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΓΟΥΡ∆ΕΑΣ 

 


